

2013

CHINA POPULATION & EMPLOYMENT STATISTICS YEARBOOK 2013

中国人口和就业统计年鉴

国家统计局人口和就业统计司 编

COMPILED BY

Department of Population and Employment Statistics
National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社
China Statistics Press

2013

CHINA POPULATION AND EMPLOYMENT STATISTICS YEARBOOK

国家统计局人口和就业统计司 编

COMPILED BY
Department of Population and Employment Statistics
National Bureau of Statistics of China

中国人口和就业统计年鉴

蒋心华题



中国统计出版社
China Statistics Press

© 中国统计出版社 2013

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

© 2013 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目(CIP)数据

中国人口和就业统计年鉴. 2013: 汉英对照 / 国家统计局人口和就业统计司编. -- 北京: 中国统计出版社, 2013.12
ISBN 978-7-5037-7015-9

I. ①中… II. ①国… III. ①人口调查—统计资料—中国—2013—年鉴—汉、英②就业—统计资料—中国—2013—年鉴—汉、英 IV. ①C924.25-54②D669.2-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2013)第 262803 号

中国人口和就业统计年鉴—2013

作者 / 国家统计局人口和就业统计司

责任编辑 / 徐 涛

封面设计 / 杨 超 李雪燕

出版发行 / 中国统计出版社

通信地址 / 北京市丰台区西三环南路甲 6 号 邮政编码/100073

电 话 / 邮购(010) 63376909 书店(010) 68783171

网 址 / <http://csp.stats.gov.cn>

印 刷 / 河北天普润印刷厂

经 销 / 新华书店

开 本 / 890×1240mm 1/16

字 数 / 744 千字

印 张 / 23.25

版 别 / 2013 年 12 月第 1 版

版 次 / 2013 年 12 月第 1 次印刷

定 价 / 280.00 元

本书附同版本 CD-ROM 一张, 光盘内容以书面文字为准。

如有印装差错, 由本社发行部调换。

《中国人口和就业统计年鉴—2013》

编委会和编辑工作人员

编 委 会

顾 问：马建堂

主 任：张为民

副 主 任：冯乃林 彭永涛 张志斌 胡 英

编 委：（以姓氏笔画为序）

于弘文 李金德 肖 宁 武 洁

武 超 孟灿文 崔红艳

编辑工作人员

编 辑：（以姓氏笔画为序）

李桂芝 杨建春 徐 岚 郭 徽 梁尔卫

责任编辑：徐 涛

CHINA POPULATION AND EMPLOYMENT STATISTICS YEARBOOK-2013 EDITORIAL BOARD AND STAFF

Editorial Board

Adviser: Ma Jiantang

Chairman: Zhang Weimin

Vice-chairmen: Feng Nailin Peng Yongtao Zhang zhibin Hu Ying

Members: (in order of strokes of Chinese surname)

Yu Hongwen Li Jinde Xiao Ning Wu Jie

Wu Chao Meng Canwen Cui Hongyan

Editorial Staff

Editorial Staff: (in order of strokes of Chinese surname)

Li Guizhi Yang Jianchun Xu Lan Guo Hui

Liang Erwei

Executive Editor: Xu Tao

编辑说明

一、《中国人口和就业统计年鉴—2013》是一部以全面反映我国人口和就业状况为主的资料性年刊，收集了全国和各省、自治区、直辖市人口就业统计的主要数据，同时附录了世界部分国家和地区的相关数据。

二、本年鉴由国家统计局人口和就业统计司负责编辑整理，并得到公安部治安管理局、原国家人口和计划生育委员会发展规划与信息司等单位的大力支持和协助。

三、本年鉴内容分为八部分：（一）综合数据；（二）2012 年全国人口变动情况抽样调查数据；（三）2012 年劳动力抽样调查主要数据；（四）2012 年城镇单位就业人员统计数据；（五）2012 年全国户籍统计人口数据；（六）2012 年全国计划生育统计人口数据；（七）世界部分国家及地区人口和就业统计数据；（八）2012 年人口变动和劳动力调查制度说明及主要统计指标解释。

四、2012 年全国人口变动调查的调查时点为 2012 年 11 月 1 日零时。该调查以全国为总体，以各省、自治区、直辖市为次总体，采用分层、多阶段、整群概率比例抽样方法，在全国 31 个省、自治区、直辖市抽取了 2122 个县(市、区)、4413 个乡(镇、街道)、4799 个调查小区中的 112 万人。经加权后汇总，2012 年全国人口出生率为 12.10‰，死亡率为 7.15‰，自然增长率为 4.95‰。按此推算，2012 年末全国总人口为 135404 万人，出生人口为 1635 万人，死亡人口为 966 万人，净增人口为 669 万人。本年鉴第二部分除表 2-1、表 2-2 外，其余各表中的绝对数为样本数，全国抽样比为 0.831‰。

五、本年鉴中收集的 2012 年全国人口变动情况抽样调查数据（第二部分）和 2012 年全国户籍统计人口数据（第五部分），统计方法和口径不同，请用户在使用时加以注意。

六、本年鉴涉及的全国性统计数据，均未包括香港、澳门特别行政区和台湾省数据。

七、符号使用说明：

年鉴各表中的“空格”表示该项统计指标数据不足本表最小单位数、数据不详或无该项数据；“#”表示其中的主要项。

八、本年鉴在资料的整理和编排方面难免存在不足和疏误，敬请用户指正。

PREFACE

I. *China Population and Employment Statistics Yearbook 2013* is an annual statistical publication, which contains data on basic condition of population and employment in 2012 as well as for the previous years for the whole nation and 31 provinces, autonomous regions and municipalities directly under the Central Government. It also includes the relevant data of some other countries and territories in the world.

II. The yearbook is compiled by the Department of Population and Employment Statistics of the National Bureau of Statistics of China, and assisted by the Public Order Bureau of the Ministry of Public Security and the Department of Development and Planning of former National Population and Family Planning Commission of China.

III. The yearbook contains the following eight chapters: 1.General Survey; 2.Data from 2012 National Sample Survey on Population Changes; 3.Main Data from 2012 Labor Force Survey; 4. Data from Statistics on Employment in Urban Units in 2012; 5.Data from Household Registration in 2012; 6.Data from Family Planning Statistics in 2012; 7.Population and Employment Data of Selected Countries and Territories of the World; 8.Explanatory Notes on Main Statistical Indicators.

IV. The reference time of 2012 National Sample Survey on Population Changes and Labor Force was at zero hour on November 1 in 2012. The sample survey adopted multi-stage systematic PPES cluster sampling scheme, taking the whole nation as the population and each province, autonomous region or municipality as sub-population. A total of 1.12 million people were selected from 4799 survey districts in 4413 townships (towns or street committees) in 2122 counties (cities or districts) of the 31 provinces, autonomous regions and municipalities. The weighted estimation procedure suggested that the birth rate was 12.10 per thousand, the death rate was 7.15 per thousand and the natural growth rate was 4.95 per thousand for China in 2012. Based on these rates, it was further estimated that China had a total population of 1354.04 million at the end of 2012, with 16.35 million births, 9.66 million deaths and a net increase of 6.69 million people during the year. Except table 2-1 and table 2-2, the rest of tabulations in Chapter Two were sample data. The sampling fraction for the nation was 0.831 per thousand.

V. The population data of Chapter Two in the yearbook are from 2012 National Sample Survey on Population Changes, and those of Chapter Five are from the household registration, which use different definitions and data collection methods. Users should notice that the data under the same or similar heading in these two chapters may be different.

VI. The national data in the yearbook do not include that of Hong Kong Special Administrative Region, Macao Special Administrative Region and Taiwan Province.

VII. Notations used in the yearbook:

(blank space) indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table, or data are unknown or are not available; “#” indicates a major breakdown of the total.

VIII. We welcome comments and suggestions from users with regard to deficiencies and mistakes in data editing and compilation.

目 录

CONTENTS

第一部分 综合数据

Chapter One: General Survey

1-1	分地区年末人口数	2
	Population at Year-end by Region	
1-2	按性别分人口数	4
	Population by Sex	
1-3	人口年龄结构和抚养比	5
	Age Composition and Dependency Ratio of Population	
1-4	按城乡分人口数	6
	Population by Urban and Rural Residence	
1-5	分地区年末城镇人口比重	7
	Proportion of Urban Population at Year-end by Region	
1-6	人口出生率、死亡率和自然增长率	8
	Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate of Population	
1-7	各地区人口出生率、死亡率和自然增长率	9
	Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate of Population by Region	
1-8	六次全国人口普查人口基本情况	16
	Basic Statistics on National Population Census in 1953, 1964, 1982, 1990, 2000 and 2010	
1-9	各地区人口平均预期寿命	17
	Population Life Expectancy by Region	
1-10	全国历年人口密度	18
	Population Density	
1-11	全国劳动统计主要指标	19
	Main Indicators of National Labor Statistics	
1-12	分城乡就业人员年末人数	20
	Number of Employed Persons at Year-end in Urban and Rural Areas	
1-13	分产业就业人员年末人数	22
	Number of Employed Persons at Year-end by Three Strata Industries	
1-14	城镇登记失业人数及失业率(年末数)	24
	Registered Unemployed Persons and Registered Unemployment Rate in Urban Areas (year-end)	
1-15	分地区城镇登记失业人员数(年末数)	25
	Registered Unemployed Persons in Urban Areas by Region (year-end)	
1-16	分地区城镇登记失业率(年末数)	26
	Registered Unemployment Rate in Urban Areas by Region (year-end)	

1-17	分行业城镇单位就业人员年末人数	27
	Employed Persons at Year-end in Urban Units by Sector	
1-18	分登记注册类型城镇单位就业人员年末人数	29
	Employed Persons at Year-end in Urban Units by Registration Status	
1-19	分地区按行业分私营企业和个体就业人数(2012 年底)	30
	Number of Engaged Persons in Private Enterprises and Self-employed Individuals at Year-end by Sector and Region (2012)	
1-20	分地区按行业分城镇私营企业和个体就业人数(2012 年底)	31
	Number of Engaged Persons in Urban Private Enterprises and Self-employed Individuals at Year-end by Sector and Region (2012)	
1-21	分地区私营企业就业人数(2012 年底)	32
	Number of Engaged Persons in Private Enterprises at Year-end by Region (2012)	
1-22	分地区个体就业人数(2012 年底)	33
	Number of Self-employed Individuals at Year-end by Region (2012)	
1-23	分行业城镇单位女性就业人员年末人数	34
	Female Employed Persons at Year-end in Urban Units by Sector	
1-24	分登记注册类型城镇单位女性就业人员年末人数	37
	Female Employed Persons at Year-end in Urban Units by Registration Status	
1-25	分登记注册类型城镇单位就业人员平均工资及指数	38
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units and Related Indices by Status of Registration	
1-26	分登记注册类型城镇单位就业人员平均实际工资指数	39
	Average Real Wage Indices of Employed Persons in Urban Units by Status of Registration	
1-27	分行业城镇单位就业人员平均工资	40
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Sector	
1-28	分地区城镇单位就业人员平均工资	42
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Region	
1-29	分地区按行业分城镇私营单位就业人员平均工资(2012 年)	43
	Average Wage of Employed Persons in Urban Private Units by Sector and Region (2012)	
1-30	国内生产总值及构成	46
	Gross Domestic Product and Its Composition	
1-31	国内生产总值指数	47
	Indices of Gross Domestic Product	

第二部分 2012 年全国人口变动情况抽样调查数据

Chapter Two: Data from 2012 National Sample Survey on Population Changes

2-1	各地区人口数及人口自然变动情况	50
	Total Population and Natural Changes by Region	
2-2	各地区人口的城乡构成	51
	Population by Urban and Rural Residence and Region	
2-3	全国分年龄、性别的人口数	52
	Population by Age and Sex	
2-4	全国城市分年龄、性别的人口数	55
	City Population by Age and Sex	

2-5	全国镇分年龄、性别的人口数	58
	Town Population by Age and Sex	
2-6	全国乡村分年龄、性别的人口数	61
	Rural Population by Age and Sex	
2-7	各地区人口年龄构成和抚养比	64
	Age Composition and Dependency Ratio of Population by Region	
2-8	各地区城市人口年龄构成和抚养比	65
	Age Composition and Dependency Ratio of City Population by Region	
2-9	各地区镇人口年龄构成和抚养比	66
	Age Composition and Dependency Ratio of Town Population by Region	
2-10	各地区乡村人口年龄构成和抚养比	67
	Age Composition and Dependency Ratio of Rural Population by Region	
2-11	各地区户数、人口数、性别比和平均家庭户规模	68
	Households, Population, Sex Ratio and Household Size by Region	
2-12	各地区城市户数、人口数、性别比和平均家庭户规模	70
	Households, Population, Sex Ratio and Household Size of Cities by Region	
2-13	各地区镇的户数、人口数、性别比和平均家庭户规模	72
	Households, Population, Sex Ratio and Household Size of Towns by Region	
2-14	各地区乡村户数、人口数、性别比和平均家庭户规模	74
	Households, Population, Sex Ratio and Household Size of Rural Areas by Region	
2-15	各地区按家庭户规模分的户数	76
	Family Households by Size and Region	
2-16	各地区城市按家庭户规模分的户数	77
	Family Households of Cities by Size and Region	
2-17	各地区镇按家庭户规模分的户数	78
	Family Households of Towns by Size and Region	
2-18	各地区乡村按家庭户规模分的户数	79
	Family Households of Rural Areas by Size and Region	
2-19	各地区家庭户类别	80
	Family Households by Type and Region	
2-20	各地区城市家庭户类别	81
	Family Households of Cities by Type and Region	
2-21	各地区镇家庭户类别	82
	Family Households of Towns by Type and Region	
2-22	各地区乡村家庭户类别	83
	Family Households of Rural Areas by Type and Region	
2-23	全国家庭户人数和户主的年龄、性别构成	84
	Population of Family Households, Age and Sex Composition of the Household Head	
2-24	各地区分性别、受教育程度的人口	86
	Population by Sex, Educational Attainment and Region	
2-25	各地区城市分性别、受教育程度的人口	88
	City Population by Sex, Educational Attainment and Region	
2-26	各地区镇分性别、受教育程度的人口	90
	Town Population by Sex, Educational Attainment and Region	

2-27	各地区乡村分性别、受教育程度的人口	92
	Rural Population by Sex, Educational Attainment and Region	
2-28	各地区分性别的 15 岁及以上文盲人口	94
	Illiterate Population Aged 15 and Over by Sex and Region	
2-29	各地区城市分性别的 15 岁及以上文盲人口	95
	City Illiterate Population Aged 15 and Over by Sex and Region	
2-30	各地区镇分性别的 15 岁及以上文盲人口	96
	Town Illiterate Population Aged 15 and Over by Sex and Region	
2-31	各地区乡村分性别的 15 岁及以上文盲人口	97
	Rural Illiterate Population Aged 15 and Over by Sex and Region	
2-32	全国 15 岁及以上人口分年龄、性别的婚姻状况	98
	Population Aged 15 and Over by Age, Sex and Marital Status	
2-33	全国城市 15 岁及以上人口分年龄、性别的婚姻状况	102
	City Population Aged 15 and Over by Age, Sex and Marital Status	
2-34	全国镇 15 岁及以上人口分年龄、性别的婚姻状况	106
	Town Population Aged 15 and Over by Age, Sex and Marital Status	
2-35	全国乡村 15 岁及以上人口分年龄、性别的婚姻状况	110
	Rural Population Aged 15 and Over by Age, Sex and Marital Status	
2-36	各地区分性别、婚姻状况的人口	114
	Population by Sex, Marital Status and Region	
2-37	各地区城市分性别、婚姻状况的人口	116
	City Population by Sex, Marital Status and Region	
2-38	各地区镇分性别、婚姻状况的人口	118
	Town Population by Sex, Marital Status and Region	
2-39	各地区农村分性别、婚姻状况的人口	120
	Rural Population by Sex, Marital Status and Region	
2-40	全国育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	122
	Age-specific Fertility Rate of Women at Childbearing Ages by Age of Mother and Birth Order (2011.11.1-2012.10.31)	
2-41	全国城市育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	123
	Age-specific Fertility Rate of City Women at Childbearing Ages by Age of Mother and Birth Order (2011.11.1-2012.10.31)	
2-42	全国镇育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	124
	Age-specific Fertility Rate of Town Women at Childbearing Ages by Age of Mother and Birth Order (2011.11.1-2012.10.31)	
2-43	全国乡村育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	125
	Age-specific Fertility Rate of Rural Women at Childbearing Ages by Age of Mother and Birth Order (2011.11.1-2012.10.31)	
2-44	全国分年龄、性别的死亡人口状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	126
	Status of Deaths by Age and Sex (2011.11.1-2012.10.31)	
2-45	全国城市分年龄、性别的死亡人口状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	129
	Status of City Deaths by Age and Sex (2011.11.1-2012.10.31)	
2-46	全国镇分年龄、性别的死亡人口状况(2011 年 11 月 1 日至 2012 年 10 月 31 日)	132
	Status of Town Deaths by Age and Sex (2011.11.1-2012.10.31)	

2-47	全国乡村分年龄、性别的死亡人口状况(2011年11月1日至2012年10月31日)	135
	Status of Rural Deaths by Age and Sex (2011.11.1-2012.10.31)	
2-48	各地区分性别的各种户口状况人口	138
	Population by Sex, Household Registration Status and Region	
2-49	各地区城市分性别的各种户口状况人口	140
	City Population by Sex, Household Registration Status and Region	
2-50	各地区镇分性别的各种户口状况人口	142
	Town Population by Sex, Household Registration Status and Region	
2-51	各地区乡村分性别的各种户口状况人口	144
	Rural Population by Sex, Household Registration Status and Region	

第三部分 2012年劳动力抽样调查主要数据

Chapter Three: Main Data from 2012 Labor Force Survey

3-1	分地区全国就业人员受教育程度构成	149
	Educational Attainment of Employed Persons by Region	
3-2	分地区全国男性就业人员受教育程度构成	150
	Educational Attainment of Male Employed Persons by Region	
3-3	分地区全国女性就业人员受教育程度构成	151
	Educational Attainment of Female Employed Persons by Region	
3-4	按年龄、性别分的全国就业人员受教育程度构成	152
	Educational Attainment of Employed Persons by Age and Sex	
3-5	按受教育程度、性别分的全国就业人员年龄构成	153
	Age Composition of Employed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-6	按行业、性别分的全国就业人员受教育程度构成	154
	Educational Attainment of Employed Persons by Sector and Sex	
3-7	按职业、性别分的全国就业人员受教育程度构成	157
	Educational Attainment of Employed Persons by Occupation and Sex	
3-8	按受教育程度、性别分的全国就业人员职业构成	158
	Occupation of Employed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-9	按年龄、性别分的全国就业人员就业身份构成	159
	Employment Status of Employed Persons by Age and Sex	
3-10	按就业身份、性别分的全国就业人员年龄构成	160
	Age Composition of Employed Persons by Employment Status and Sex	
3-11	按受教育程度、性别分的全国就业人员就业身份构成	161
	Employment Status of Employed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-12	按就业身份、性别分的全国就业人员受教育程度构成	162
	Educational Attainment of Employed Persons by Employment Status and Sex	
3-13	按年龄、性别分的城镇就业人员就业身份构成	163
	Employment Status of Urban Employed Persons by Age and Sex	
3-14	按就业身份、性别分的城镇就业人员年龄构成	164
	Age Composition of Urban Employed Persons by Employment Status and Sex	
3-15	按受教育程度、性别分的城镇就业人员就业身份构成	165
	Employment Status of Urban Employed Persons by Educational Attainment and Sex	

3-16	按就业身份、性别分的城镇就业人员受教育程度构成	166
	Educational Attainment of Urban Employed Persons by Employment Status and Sex	
3-17	按年龄、性别分的城镇就业人员行业构成	167
	Urban Employed Persons by Age, Sex and Sector	
3-18	按行业、性别分的城镇就业人员年龄构成	170
	Age Composition of Urban Employed Persons by Sector and Sex	
3-19	按受教育程度、性别分的城镇就业人员行业构成	173
	Urban Employed Persons by Sex, Educational Attainment and Sector	
3-20	按行业、性别分的城镇就业人员受教育程度构成	176
	Educational Attainment of Urban Employed Persons by Sector and Sex	
3-21	按年龄、性别分的城镇就业人员职业构成	179
	Occupation of Urban Employed Persons by Age and Sex	
3-22	按职业、性别分的城镇就业人员年龄构成	180
	Age Composition of Urban Employed Persons by Occupation and Sex	
3-23	按受教育程度、性别分的城镇就业人员职业构成	181
	Occupation of Urban Employed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-24	按职业、性别分的城镇就业人员受教育程度构成	182
	Educational Attainment of Urban Employed Persons by Occupation and Sex	
3-25	城镇就业人员调查周平均工作时间	183
	Weekly Working Hours of Urban Employed Persons	
3-26	城镇男性就业人员调查周平均工作时间	184
	Weekly Working Hours of Urban Male Employed Persons	
3-27	城镇女性就业人员调查周平均工作时间	185
	Weekly Working Hours of Urban Female Employed Persons	
3-28	按年龄、性别分的城镇就业人员工作时间构成	186
	Working Hours of Urban Employed Persons by Age and Sex	
3-29	按受教育程度、性别分的城镇就业人员工作时间构成	187
	Working Hours of Urban Employed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-30	按户口性质、性别分的城镇就业人员工作时间构成	188
	Working Hours of Urban Employed Persons by Household Registration and Sex	
3-31	按就业身份、性别分的城镇就业人员工作时间构成	188
	Working Hours of Urban Employed Persons by Employment Status and Sex	
3-32	按行业、性别分的城镇就业人员工作时间构成	189
	Working Hours of Urban Employed Persons by Sector and Sex	
3-33	按职业、性别分的城镇就业人员工作时间构成	191
	Working Hours of Urban Employed Persons by Occupation and Sex	
3-34	按年龄、性别分的城镇失业人员失业原因构成	192
	Reason for Unemployment of Urban Unemployed Persons by Age and Sex	
3-35	按失业原因、性别分的城镇失业人员年龄构成	193
	Age Composition of Urban Unemployed Persons by Reason and Sex	
3-36	按受教育程度、性别分的城镇失业人员失业原因构成	194
	Reason for Unemployment of Urban Unemployed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-37	按失业原因、性别分的城镇失业人员受教育程度构成	195
	Educational Attainment of Urban Unemployed Persons by Reason and Sex	

3-38	按年龄、性别分的城镇失业人员受教育程度构成	196
	Educational Attainment of Urban Unemployed Persons by Age and Sex	
3-39	按受教育程度、性别分的城镇失业人员年龄构成	197
	Age Composition of Urban Unemployed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-40	按年龄、性别分的城镇失业人员寻找工作方式构成	198
	Method of Job-seeking of Urban Unemployed Persons by Age and Sex	
3-41	按受教育程度、性别分的城镇失业人员寻找工作方式构成	199
	Method of Job-seeking of Urban Unemployed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-42	按年龄、性别分的城镇失业人员失业前的行业构成	200
	Sector of Urban Unemployed Persons (Prior to Unemployment) by Age and Sex	
3-43	按受教育程度、性别分的城镇失业人员失业前的行业构成	203
	Sector of Urban Unemployed Persons (Prior to Unemployment) by Educational Attainment and Sex	
3-44	按年龄、性别分的城镇失业人员失业前的职业构成	206
	Occupation of Urban Unemployed Persons (Prior to Unemployment) by Age and Sex	
3-45	按受教育程度、性别分的城镇失业人员失业前的职业构成	207
	Occupation of Urban Unemployed Persons (Prior to Unemployment) by Educational Attainment and Sex	
3-46	按受教育程度、性别分的城镇失业人员未工作时间构成	208
	Unemployment Duration of Urban Unemployed Persons by Educational Attainment and Sex	
3-47	按年龄、性别分的城镇失业人员未工作时间构成	209
	Unemployment Duration of Urban Unemployed Persons by Age and Sex	

第四部分 2012 年城镇单位就业人员统计数据

Chapter Four: Data from Statistics on Employment in Urban Units in 2012

4-1	各地区分行业国有单位就业人员数	213
	Employed Persons in State-owned Units by Sector and Region	
4-2	各地区分行业城镇集体单位就业人员数	231
	Employed Persons in Urban Collective-owned Units by Sector and Region	
4-3	各地区分行业其他单位就业人员数	248
	Employed Persons in Units of Other Types of Ownership by Sector and Region	

第五部分 2012 年全国户籍统计人口数据

Chapter Five: Data from Household Registration in 2012

5-1	各地区总户数、总人口	267
	Households and Population by Region	
5-2	各地区市总户数、总人口	268
	Households and Population in Cities by Region	
5-3	各地区县总户数、总人口	269
	Households and Population in Counties by Region	
5-4	各地区镇总户数、总人口	270
	Households and Population in Towns by Region	

5-5	各地区非农业、农业人口	271
	Non-agricultural and Agricultural Population by Region	
5-6	各地区市非农业、农业人口	272
	Non-agricultural and Agricultural Population in Cities by Region	
5-7	各地区县非农业、农业人口	273
	Non-agricultural and Agricultural Population in Counties by Region	
5-8	各地区镇非农业、农业人口	274
	Non-agricultural and Agricultural Population in Towns by Region	
5-9	按总人口排序的市及人口数	275
	Cities and Population by Size of Total Population	
5-10	按非农业人口排序的市及人口数	283
	Cities and Population by Size of Non-agricultural Population	

第六部分 2012 年全国计划生育统计人口数据

Chapter Six: Data from Family Planning Statistics in 2012

6-1	各地区分孩次计划生育率与上年同期比较	293
	Family Planning Rate Compared with That of Last Year by Birth Order and Region	
6-2	各地区已婚育龄妇女持证情况及避孕率与上年同期比较	294
	Married Women at Childbearing Ages with One-child Certificate and Contraception Rate Compared with That of Last Year by Region	
6-3	各地区采用各种节育措施人数	295
	Contraception User by Method and Region	
6-4	各地区采用各种节育措施人数与上年同期比较	296
	Contraception User Compared with That of Last Year by Method and Region	
6-5	各地区采取各种避孕措施分布	297
	Distribution of Contraception Method by Region	
6-6	各地区采取各种避孕措施分布与上年同期对比	298
	Distribution of Contraception Method Compared with That of Last Year by Region	
6-7	各地区实施各种节育手术的例数	299
	Number of Birth Control Operations by Region	
6-8	各地区实施各种节育手术例数与上年同期对比	300
	Number of Birth Control Operations Compared with That of Last Year by Region	

第七部分 世界部分国家及地区人口和就业统计数据

Chapter Seven: Population and Employment Data of Selected Countries and Territories of the World

一、世界部分国家人口和就业统计数据

I. Population and Employment Data of Selected Countries of the World

7-1	人口数	305
	Total Population	
7-2	人口出生率、死亡率、自然增长率	307
	Crude Birth Rate, Crude Death Rate and Rate of Natural Increase	

7-3	人口年龄构成.....	308
	Age Composition	
7-4	人口指标.....	309
	Demographic Indicators	
7-5	全部就业人数.....	310
	Employment	
7-6	全部女性就业人数.....	311
	Female Employment	
7-7	全部男性就业人数.....	312
	Male Employment	
7-8	非农行业就业人数.....	313
	Employment in Non-agricultural Activities	
7-9	制造业就业人数.....	314
	Employment in Manufacturing	
7-10	失业人数.....	315
	Unemployment	
7-11	居民消费价格指数.....	316
	Consumer Price Indices	

二、香港特别行政区人口和就业统计数据

II.Population and Employment Data of Hong Kong Special Administrative Region

7-12	人口主要指标.....	319
	Main Indicators of Population	
7-13	劳动人口及失业状况.....	319
	Labour Force and Unemployment	
7-14	按行业划分的就业人数.....	320
	Employed Persons by Industry	
7-15	按每月就业收入划分的就业人数.....	320
	Employed Persons by Monthly Employment Earnings	
7-16	按行业划分督导级(不包括经理级与专业雇员)及以下雇员的工资指数.....	321
	Wage Indices for Employees up to Supervisory Level (Managerial and Professional Employees Are Not Included) by Industry	
7-17	消费价格指数 (2009 年 10 月-2010 年 9 月=100).....	322
	Consumer Price Indices (Oct.2009-Sep.2010=100)	

三、澳门特别行政区人口和就业统计数据

III.Population and Employment Data of Macao Special Administrative Region

7-18	人口主要指标.....	327
	Main Demographic Indicator	
7-19	经济活动人口及失业状况.....	328
	Labour Force and Unemployment	
7-20	按行业划分的就业人口.....	328
	Employed Population by Industry	

7-21 按行业划分的月工作收入中位数 329
Median Monthly Employment Earnings by Industry
7-22 消费物价指数 330
Consumer Price Index

四、台湾省人口和就业统计数据

IV.Population and Employment Data of Taiwan Province

7-23 面积及人口主要指标 333
Main Indicators of Area and Population
7-24 劳动力和就业状况 334
Labour Force and Employment
7-25 居民消费价格分类指数 335
Consumer Price Indices

第八部分 2012 年人口变动和劳动力调查制度说明及主要指标解释

Chapter Eight: Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

一、2012 年人口变动情况抽样调查制度说明 339
二、2011-2012 年劳动力调查制度说明 344
三、主要统计指标解释 349
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators 352